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Abstract (en)
The polariser includes a waveguide section (3) with a series of inwardly projecting variable irises. The irises are regularly spaced and are actuated
by inductive or capacitive components according to the direction of the linear polarisation of an electric field. The irises can produce a differential
phase shift of 90 degrees on two orthogonal components of the electric field to obtain a circularly polarised wave. Pairs of adjusting screws (30,31)
are used to optimise the polariser without having to change the dimensions of the guide. The adjusting screws are in the median plane (P) of the
irises and in the orthogonal plane (P').

Abstract (fr)
L'invention concerne un polariseur à iris pour source primaire d'antenne. Le polariseur comporte dans une section de guide d'ondes (3) une
succession d'iris d'enfoncement variable, qui peuvent produire un déphasage différentiel de 90° sur deux composantes orthogonales du champ
électrique de façon à obtenir une onde à polarisation circulaire. Pour optimiser le polariseur sans avoir à changer les dimensions du guide,
on introduit des paires de vis de réglage (30, 31) soit dans le plan médian (P) des iris, soit dans le plan orthogonal (P'). L'invention s'applique
notamment aux sources primaires pour antennes radar. <IMAGE>
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